
Protokół 
z posiedzenia

Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej
z dnia 4 marca 2022 r.

Pkt 1

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej, radny Radosław Garbarek  o

godz. 9:00 otworzył posiedzenie Komisji, powitał radnych oraz zaproszonych gości. Zgodnie z listą

obecności  w  posiedzeniu  uczestniczyło  6  członków  Komisji,  nieobecny  radny  Robert

Smodlibowski (załącznik nr 1).

Uczestnicy posiedzenia niebędący członkami komisji: 

Mirosław Morawski Komendant Straży Miejskiej;

Wiesław Zieliński, Inspektor;

Marcin Maciejewski, Inspektor;

Marcin Koska Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego we Wrześni;

Agnieszka Kasprzak, Samodzielny referent w Biurze Rady;

Pkt 2

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej,  radny  Radosław Garbarek

przedstawił porządek obrad posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej (załącznik

nr 2).

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Wyrażenia opinii w sprawie wniosków dotyczących:

      a) montażu progów zwalniających na ul. Jakubowskiego w Kaczanowie;

      b) montażu progów zwalniających na ul. Wielkopolskiej we Wrześni;

      c) montażu progów zwalniających w Nadarzycach; 

      d) montażu progów zwalniających w Osowie;
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      e) montażu progów zwalniających na ul. Wiejskiej w Kaczanowie;

      f) montażu trzech progów zwalniających w Psarach Wielkich;

      g) montażu dwóch progów zwalniających w Sobiesierniach;

      h) montażu progów zwalniających na ul. Głównej w Nowym Folwarku; 

      i) montażu progów zwalniających na ul. Kosynierów we Wrześni (Przedszkole English

         House Junior).

      j) montaż progów zwalniających na ul. Waryńskiego we Wrześni.

4. Wolne głosy i wnioski.

5. Zakończenie posiedzenia.

Komisja Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej w obecności 6 radnych jednogłośnie pozytywnie

przyjęła porządek obrad.

Pkt 3  Wyrażenia opinii w sprawie:

           a) montażu progów zwalniających na ul. Jakubowskiego w Kaczanowie:

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  mieszkańców  ul.  Jakubowskiego  w  Kaczanowie  dotyczący  montażu  progów

zwalniających (załącznik nr 3).

Radny Stanisław Dominiczak  poprosił o opinię Komendanta Straży Miejskiej  oraz Naczelnika

Ruchu Drogowego.

Komendant Straży Miejskiej Mirosław Morawski wyjaśnił, iż pod koniec marca zostanie przez

gminę zakupione nowe urządzenie,  które  montuje  się  na  danym odcinku drogi  lub ulicy,  które

przeprowadzi w sposób precyzyjny badanie natężenia ruchu drogowego, wskazując jednocześnie z

jaką prędkością przemieszczał się dany pojazd.

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?
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Naczelnik  Ruchu  Drogowego  Marcin  Koska wyjaśnił,  iż  na  odcinku  ul.  Jakubowskiego  w

Kaczanowie nie odnotowano żadnych zgłoszeń, które wskazywałyby na przekroczenie prędkości.

Nie jest to główny ciąg komunikacyjny drogi wojewódzkiej, ruch odbywa się lokalnie. Wyjaśnił, że

na tzw. „mapie zagrożeń”,  na której każdy mieszkaniec gminy Września anonimowo może taki

komunikat zgłosić, nie ma odnotowanych żadnych zdarzeń czy wykroczeń.

Wiceprzewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  Mirosław  Zgoliński

wyjaśnił,  iż  na  prośbę  mieszkańców  Kaczanowa,  taki  wniosek  o  zamontowanie  progu

zwalniającego w ich imieniu zgłosił, miało to miejsce jeszcze przed pandemią. Podsumował, że jest

tam spory ruch, tym bardziej, że dzieci uczęszczają tam do pobliskiej szkoły. Zamontowanie progu

uważa za uzasadnione.

Inspektor Wiesław Zieliński powiedział, iż długość ulicy wynosi 600 m oraz wyjaśnił, że rolnicy

zgłaszają  swoje  obawy  związane  z  montażem  progów  zwalniających  ze  względu  na  maszyny

rolnicze, które często poruszają się na drodze. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej radna Anna Szlachetka stwierdziła, że w chwili obecnej

nie jest wstanie podjąć jednoznacznej decyzji związanej z montażem progów.

Radny  Stanisław  Dominiczak  zaproponował  członkom  komisji  o  wstrzymanie  się,  co  do

ostatecznej decyzji w tej sprawie, do czasu przeprowadzenia pomiaru przez Straż Miejską. 

Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  Radosław  Garbarek

podsumowując dyskusję,  również wyraził  taką chęć i  poprosił  Straż Miejską o uzupełnienie na

następne posiedzenie komisji konkretnych danych ulic.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  5  głosami  „za”,  0

głosów  „przeciw”,  1  głosem  „wstrzymującym  się”  postanowiła  odłożyć  do  następnego

posiedzenia komisji,  wniosek mieszkańców dotyczący montażu progu zwalniającego na ul.

Jakubowskiego w Kaczanowie, do czasu przeprowadzenia przez Straż Miejską szczegółowego

badania natężenia ruchu.

             b) montażu progów zwalniających na ul. Wielkopolskiej we Wrześni:
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Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki  Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  w  sprawie montażu  progów zwalniających  na  ul.  Wielkopolskiej  we Wrześni

(załącznik nr 4).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?

Naczelnik  Ruchu  Drogowego  Marcin  Koska wyjaśnił,  iż  na  odcinku  ul.  Wielkopolskiej  we

Wrześni  nie  odnotowano  żadnych  zgłoszeń,  czy  zdarzeń  drogowych,  które  wskazywałyby  na

przekroczenie prędkości.

 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  5  głosami  „za”,  0

głosów  „przeciw”,  1  głosem  „wstrzymującym  się”  negatywnie  zaopiniowała  wniosek

mieszkańców dotyczący montażu progów zwalniających na ul. Wielkopolskiej we Wrześni.

c) montażu progów zwalniających w Nadarzycach:

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  mieszkańców  dotyczący montażu  progów  zwalniających  w  Nadarzycach.

(załącznik nr 6).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?

Naczelnik  Ruchu  Drogowego  Marcin  Koska wyjaśnił,  iż  na  odcinku  drogi  w  miejscowości

Nadarzyce nie  odnotowano żadnych zgłoszeń,  czy zdarzeń drogowych, które wskazywałyby na

przekroczenie prędkości. Na tym odcinku przemieszczają się głównie mieszkańcy.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  6  głosami  ”za”,  0

głosów  „przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”  postanowiła  odłożyć  do  następnego

posiedzenia  komisji,  wniosek  mieszkańców  dotyczący  montażu  progu  zwalniającego  w

miejscowości  Nadarzyce,  do  czasu  przeprowadzenia  przez  Straż  Miejską  szczegółowego

badania natężenia ruchu.
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           d) montażu progów zwalniających w Osowie:

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił wniosek mieszkańców dotyczący montażu progów zwalniających w Osowie (załącznik nr

7).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?

Naczelnik  Ruchu  Drogowego  Marcin  Koska wyjaśnił,  iż  na  odcinku  drogi  w  miejscowości

Osowo miały miejsce drobne zdarzenia drogowe, głównie z udziałem zwierząt. Również zostało

odnotowane przekroczenie prędkości.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Miejskiej  radna  Anna  Szlachetka powiedziała,  że  swego  czasu

często przejeżdżała  tą  drogą dwa razy dziennie przez 4 lata  i  rzeczywiście  kierowcy prowadzą

samochody z dużą prędkością.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowała wniosek mieszkańców dotyczący montażu progu zwalniającego w

miejscowości Osowo.

           e) montażu progów zwalniających na ul. Wiejskiej w Kaczanowie:

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  mieszkańców  dotyczący  montażu  progów  zwalniających  na  ul.  Wiejskiej  w

Kaczanowie (załącznik nr 8).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?

Naczelnik  Ruchu  Drogowego  Marcin  Koska wyjaśnił,  iż  na  odcinku  drogi  w  miejscowości

Kaczanowo nie odnotowano żadnych zgłoszeń, czy zdarzeń drogowych, które wskazywałyby na

przekroczenie prędkości. 
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  6  głosami  ”za”,  0

głosów  „przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”  postanowiła  odłożyć  do  następnego

posiedzenia komisji, wniosek mieszkańców dotyczący montażu progów zwalniających na ul.

Wiejskiej  w  miejscowości  Kaczanowo,  do  czasu  przeprowadzenia  przez  Straż  Miejską

szczegółowego badania natężenia ruchu.

          f) montażu trzech progów zwalniających w Psarach Wielkich:

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  mieszkańców  dotyczący  montażu  progów  zwalniających  w  Psarach  Wielkich

(załącznik nr 9).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?

Naczelnik Ruchu Drogowego Marcin Koska wyjaśnił, iż na odcinku drogi w miejscowości Psary

Wielkie  nie  odnotowano  żadnych  zgłoszeń,  czy  zdarzeń  drogowych,  które  wskazywałyby  na

przekroczenie prędkości. 

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek zapytał,

czy  została wskazana lokalizacja przez osoby, które składały wniosek?

Inspektor Wiesław Zieliński powiedział, iż lokalizacja  w tym wniosku nie została wskazana. 

Radny Kornel  Tomczak  powiedział,  że  jest  to  droga dojazdowa,  ale  wie z  doświadczenia,  że

kierowcy rzeczywiście tamtędy szybko jeżdżą.  

Radny Stanisław Dominiczak zaproponował, by tak jak w poprzednich wnioskach mieszkańców

wstrzymać się, co do ostatecznej decyzji w tej sprawie, do czasu przeprowadzenia pomiaru przez

Straż Miejską jak również przeprowadzić kontrolę w tej okolicy.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  6  głosami  ”za”,  0

głosów  „przeciw”,  0  głosów  „wstrzymujących  się”  postanowiła  odłożyć  do  następnego
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posiedzenia  komisji,  wniosek  mieszkańców  dotyczący  montażu  progów  zwalniających  w

miejscowości Psary Wielkie, do czasu przeprowadzenia przez Straż Miejską szczegółowego

badania natężenia ruchu.

           g) montażu dwóch progów zwalniających w Sobiesierniach:

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  mieszkańców  dotyczący  montażu  progów  zwalniających  w  miejscowości

Sobiesiernie (załącznik nr 10).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?

Naczelnik  Ruchu  Drogowego  Marcin  Koska wyjaśnił,  iż  na  odcinku  drogi  w  miejscowości

Sobiesiernie odnotowano zdarzenia drogowe, które wskazywały na przekroczenie prędkości. 

Radny Stanisław Dominiczak  zaproponował umieszczenie jednego progu zwalniającego bliżej

skrzyżowania. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie

pozytywnie  zaopiniowała  wniosek  mieszkańców  dotyczący  montażu  progu  zwalniającego

bliżej skrzyżowania w miejscowości Sobiesiernie.

          h) montażu progów zwalniających na ul. Głównej w Nowym Folwarku:

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił wniosek mieszkańców dotyczący montażu progów zwalniających na ul. Głównej 4 a 4b w

miejscowości Nowy Folwark (załącznik nr 11).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?
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Naczelnik Ruchu Drogowego Marcin Koska wyjaśnił, iż na odcinku drogi w miejscowości Nowy

Folwark  nie  odnotowano  żadnych  zgłoszeń,  czy  zdarzeń  drogowych,  które  wskazywałyby  na

przekroczenie prędkości. Potwierdził, że jest duże natężenie ruchu. 

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowała wniosek mieszkańców dotyczący montażu progu zwalniającego na

ul. Głównej 4 a 4b  w miejscowości Nowy Folwark.

         i) montażu progów zwalniających na ul. Kosynierów we Wrześni (Przedszkole English

         House Junior).

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił  wniosek  mieszkańców  dotyczący  montażu  progów  zwalniających  na  ul.  Kosynierów

(Przedszkole English House Junior) we Wrześni (załącznik nr 12).

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek powiedział,

że przychyla się do propozycji Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej radnej Anny Szlachetki, która

wcześniej  zaproponowała,  by  zabezpieczyć  wyjście  dzieci  z  przedszkola  na  zewnątrz  budynku

poprzez wymalowanie przejścia  dla  pieszych i  oznaczenie:  Znak T-27 (Agatka)  – Przejście  dla

pieszych szczególnie uczęszczane przez dzieci.

Radny  Stanisław  Dominiczak  powiedział,  że  należy  się  nad  tym  zastanowić  i  znaleźć

odpowiednie rozwiązanie,  pomóc w tej  kwestii.  Proponowałby wyjazdowe posiedzenie komisji,

jednak według radnego próg w tej lokalizacji nie jest dobrym rozwiązaniem.

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?

Naczelnik Ruchu Drogowego Marcin Koska  wyjaśnił, iż na odcinku drogi ul. Kosynierów we

Wrześni  nie  odnotowano  żadnych  zgłoszeń,  czy  zdarzeń  drogowych,  które  wskazywałyby  na

przekroczenie prędkości. Potwierdził, że oznakowanie: Znak T-27 (Agatka) – Przejście dla pieszych

szczególnie uczęszczane przez dzieci wraz z wymalowaniem przejścia dla pieszych jest dobrym

rozwiązaniem.
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Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  negatywnie

zaopiniowała  wniosek  mieszkańców  dotyczący  montażu  progu  zwalniającego  na  ul.

Kosynierów we Wrześni,  natomiast dla poprawy bezpieczeństwa umieszczenie  Znaku T-27

(Agatka) – Przejście dla pieszych szczególnie uczęszczane przez dzieci wraz z wymalowaniem

przejścia dla pieszych. 

            j) montaż progów zwalniających na ul. Waryńskiego we Wrześni:

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek odczytał i

omówił wniosek mieszkańców dotyczący montażu progów zwalniających na ul. Waryńskiego we

Wrześni (załącznik nr 12).

Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki  Społecznej  Radosław Garbarek  zapytał,

czy  odnotowano  na  tym  odcinku  drogi  niebezpieczne  zdarzenia,  świadczące  o  przekroczeniu

prędkości?

Naczelnik Ruchu Drogowego Marcin Koska wyjaśnił, iż na odcinku drogi ul. Waryńskiego we

Wrześni dochodziło do kolizji, odnotowano zdarzenia drogowe z udziałem rowerzystki i dziecka

wraz z przekroczeniem prędkości. Dodał, iż w godzinach szczytu jest tam duży ruch.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek powiedział,

że wnioskodawca nie wskazał umiejscowienia progów zwalniających.

Komisja  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  w  obecności  6  radnych,  jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowała wniosek mieszkańców dotyczący montażu 2 progów zwalniających

na ul. Waryńskiego we Wrześni z podziałem na trzy równe odcinki.

Pkt 4

Radny Stanisław Dominiczak powiedział, że chciałby zgłosić do Starostwa Powiatowego (droga

powiatowa)  przez  Komisję  Bezpieczeństwa  i  Polityki  Społecznej  kwestię  uregulowania  ruchu

ulicznego  w  miejscowości  Gozdowo  na  skrzyżowaniu  przy  sklepie  spożywczym  (chodzi  o

oznakowanie z ominięciem wysepki i przebudowy skrzyżowania).
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Przewodniczący Komisji  Bezpieczeństwa i  Polityki Społecznej Radosław Garbarek poprosił

radnego  o  przygotowanie  stosownego  wniosku  i  komisja  skieruję  tą  sprawę  do  Starostwa

Powiatowego we Wrześni.  

Radny  Mieczysław  Małachowski  powiedział,  że  chciałby  zgłosić  również  do  Starostwa

Powiatowego w miejscowości Sokołowo ul. Słomowska (jest to droga powiatowa) zapytanie, czy

ta  ulica  będzie  remontowana  oraz  czy  będzie  tam  planowany  montaż  progu  zwalniającego,

ponieważ jest tam bardzo duży ruch uliczny od godz. 14.00-16.00?

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek wyjaśnił,

że jako Komisja Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej można pisemnie sformułować do Starostwa

Powiatowego takie zapytanie.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Polityki Społecznej Radosław Garbarek powiedział,

że dbając o bezpieczeństwo mieszkańców, chciałby przygotować pismo skierowane do Policji z

prośbą o zwiększenie kontroli drogowych w gminie Września w punktach typowo zagrożonych.

Podkreślił, że chodzi o działanie prewencyjne.

Pkt 5

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Polityki

Społecznej,  radny Radosław Garbarek  o godz.  10.23 zamknął  posiedzenie Komisji.  Protokół

zawiera 10 ponumerowanych stron. Wszystkie załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady

Miejskiej w Urzędzie Miasta i Gminy we Wrześni.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa

 i  Polityki Społecznej

/-/Radosław Garbarek 

Protokolant

/-/Agnieszka Kasprzak
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